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Osallistujat 
 
 Nimi Klo Tehtävä Lisätiedot 

 
 

Läsnä Väyrynen Mirka 16:00 - 20:00 Puheenjohtaja  
 Virtanen Katri 16:00 - 20:00 Varapuheenjohtaja  
 Kortetjärvi Paavo 16:00 - 20:00 Jäsen  
 Koivukangas Jouni 16:00 - 20:00 Varajäsen  
 Kosamo Henna 16:00 - 18:04 Varajäsen  
 Ronkainen Onerva 16:00 - 20:00 Varajäsen  
 Nivala Kaisa 16:00 - 20:00 Jäsen  
 Lantto Marja 16:00 - 20:00 Kh / valt edustaja  
 Holappa Juha  16:00 - 20:00 Esittelijä  
 Nivakoski Outi  16:00 - 20:00 Esittelijä  
 Riippi Anu  16:00 - 20:00 Sihteeri  

 
 
 
 
Poissa Majava Janne  
 Nieminen Ari-Pekka  
 Niskasaari Anne  

 
 
Allekirjoitukset Muistio on allekirjoitettu sähköisesti 
 
  
 Mirka Väyrynen Anu Riippi 
 puheenjohtaja sihteeri 
 
 
 
Muistion  
tarkastus  Muistio on tarkastettu ja allekirjoitettu sähköisesti 

 
   
  Paavo Kortetjärvi 

 muistion tarkastaja  
 
 
 
  
Tarkastettu muistio on nähtävillä kaupungin verkkosivuilla    
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Kokouksen avaus, läsnäolijat ja muistion tarkastajan valinta 
 
  
HYVINVOI 23.01.2025 § 1    
      
 
 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 16:05, totesi läsnäolijat ja muistion 
tarkastajaksi valittiin Paavo Kortetjärvi.  
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Ateriapalvelujen tuottaminen 
 
HYVINVOI 16.11.2023 § 76  
  
 
 
 PPP-Köökki Oy aloitti toimintansa 1.1.2023 ateriapalveluiden 

tuottajana. Ateriapalveluiden keskuskeittiö sijaitsee Hirsikampuksella, 
josta ateriat jaetaan Pudasjärven kaupungin kouluille ja 
varhaiskasvatukseen. Ateriapalvelut on puhuttaneet paljon syksyn 
aikana, hyvinvointivaliokunnalle on tullut myös palautetta 
ateriapalvelun laadusta ja sen heikkenemisestä.  

 
 Opetus- ja sivistysjohtaja Juha Holappa esitteli sopimusluonnosta 

ateriapalveluista. Uusi sopimuskausi on kalenterivuosi. Valiokunnan 
jäsenet kiinnittivät huomiota ateriahintaan 5,14e sekä siihen että hinta 
on sama kaikilla asiakasryhmillä. Annoskoko on kuitenkin eri päiväkoti-
ikäisellä verrattuna teini-ikäiseen. Keskusteltiin myös kouluissa 
tarjottavasta välipalasta sekä sen hinnasta.  

 
 Pohdittiin myös ateriahinnoista jakelukeittiön ja valmistuskeittiön välillä, 

toivottiin tähän laskelmia jotta nähtäisiin hintaerot. 
 
 Hyvinvontivaliokunta toivoo ateriapalveluiden tarjoajan edustajaa 

kokoukseen paikalle kertomaan tarkemmin tulevan sopimuksen 
ateriahinnoista sekä laskutusperiaatteista. Nykyään laskutus on  
toteutunut täydellä oppilasmäärällä.  

 
   
 
    

 
    
 
 
 
 
HYVINVOI 14.12.2023 § 85  
  
 
 

 
Hyvinvointivaliokunta jatkoi ateriapalveluiden tulevan sopimuksen 
käsittelyä, kokouksessa mukana PPP-Köökki Oy:stä toimitusjohtaja Anu 
Turunen ja ruokapalvelupäällikkö Heidi Timonen. 
 
Keskusteltiin vilkkaasti ruuan laadusta, välipalan sisällöstä, hävikkiruuan 
määrästä ja tarjolla olevasta ruuasta sekä sen maistuvuudesta 
asiakaskunnalle. Ateriahinta myös herätti kysymyksia ja hämmennystä 
koska ateriahinta on sama kaikille, vaikka annoskoot ovat erilaiset. 
Ateriahinta ei ole aiemmin todettu 5,14e vaan käytössä on koulukohtaiset 
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hinnat. Hinnat määräytyvät asiakasmäärän mukaan ja jokaiseen ateriaan 
tulee myös muita kustannuksia, mm. henkilöstö-, hallinto- ja 
kuljetuskustannukset, aterian perushinnan ollessa 3,41e. Ensi vuodelle 
PPP-Köökki Oy saa käyttöön uuden toiminnanohjausjärjestelmän jolloin 
hinnoittelu saadaan asiakaskohtaisemmaksi annoskokojen mukaan.  
 
 
 
Käytiin läpi kevätkaudelle 2024 suunniteltu ruokalista. Valiokunnan jäsenet 
kiinnittivät huomiota ruokalistan monipuolisuuteen ja se sai kiitoksia 
osakseen. Joka viikkoinen ainoastaan kasvisruokaa tarjolla oleva päivä 
herätti kuitenkin keskustelua, koska kasvisvaihtoehto on tarjolla joka päivä.  
Turunen ja Timonen kertoivat taustalla olevan THL:n 2017 
kouluruokailusuosituksen,  jonka mukaan päätös pelkästä 
kasvisruokapäivästä on tehty.  

 
Valiokunta tarkasteli THL vuoden 2017 kouluruokasuositusta ja sen 
mukaan tarjolla olisi hyvä olla kaksi pääruokavaihtoehtoa, joista toinen voi 
olla kasvisruoka ja ellei kouluruokailussa ole päivittäin valittavissa 
kasvisruokavaihtoehtoa, suositellaan kasvisruokapäivän järjestämistä 
esimerkiksi kerran viikossa. Perusteet Pudasjärvellä ei näin ollen täyty 
pelkkään kasvisruokapäivään, koska kasvisruokaa on tarjolla jokaisena 
päivänä. 
 
Tarkasteltiin nuorisovaltuuston toteuttamaa Hyvinvointikysely Pudasjärven 
lapsille ja nuorille v 2023 tuloksia, kysely koski osittain myös kouluruokaa 
ja se on toteutettu kaikille koululaisille keväällä ja syksyllä 2023.  
Kyselyssä 1 vastaajia oli yhteensä 258, mukana  muut koulut paitsi 
Hirsikampus ja kysely 2 vastaajia oli yhteensä 195, mukana  Hirsikampus. 
 
Kyselyssä vastausasteikko oli 1-10. Kysymykseen ”Oletko tyytyväinen 
kouluruokaan? ” kyselyssä 1 keskiarvo oli 6,4 ja kyselyssä 2 keskiarvo oli 
5,0. Valiokunta kiinnitti huomiota siihen, että keskiarvo oli varsin matala ja 
oli syksyllä laskenut kevään luvusta reilusti. Lisäksi toivottiin mm. ketsuppia 
ja muita mausteita, toiveruokia, liharuokia, kunnollista salaattia ja 
vähemmän toivottiin keittoja, porkkanaa kasvisruuissa ja 
kasviksia/kasvisruokaa, pinaattikeittoa. 
 
Toivottiin, että myös ruokapalvelujen tarjoaja toteuttaisi kyselyn 
asiakkailleen sekä säännöllisesti keräisi palautetta yhteistyössä koulujen 
kanssa.  
 
Hyvinvointivaliokunta on tyytyväinen jos tulevan sopimuksen 
ateriakustannukset ovat samalla tasolla, kuin aikaisempina vuosina. 
Valiokunta lämpimästi kiittää nuorisovaltuustoa hyvästä ja aktiivisesta 
otteesta hyvinvointikyselyn laatimisessa ja sen monipuolisesta sisällöstä.   
 
Valiokunta antaa ohjausesityksenään, että ruokapalvelua koskevaan 
sopimukseen tarkennetaan, että tarjottavien on oltava ruoka- sekä 
välipalalistan mukaista ja ettei koululaisilla olisi listoilla pelkästään 
kasvisruokapäivää.  
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HYVINVOI 23.01.2025 § 2    
2489/00.01.03/2023    
 
 
Valmistelija Opetus- ja sivistysjohtaja Juha Holappa 

 
 Valiokunta saa lisätietoa ateriapalvelujen tuottamisesta.  
 
 Tämä asia siirrettiin käsiteltäväksi ylimääräiseen kokoukseen, joka 

pidetään maanantaina 3.2.  Kokoukseen tulee ateriapalveluiden 
auditointiraporttia esittelemään HankintaPartners Oy:n edustaja, 
selvityksen tehnyt Niko Kaipio. Asian luonteen vuoksi kokoukseen 
kutsutaan myös tarkastuslautakunta. 

 
 
    

 
    
 
 
 
Oheismateriaali 

HVV_14122023_Nuva-kysely2023-kouluruokailu 
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Hyvinvointi- ja sivistystoiminnan palvelutuotantomallin tilannekatsaus 
  
HYVINVOI 23.01.2025 § 3    
3795/00.01.02/2025    
 
 
Valmistelija Opetus- ja sivistysjohtaja Juha Holappa 

 
 Hyvinvointivaliokunta kuulee tilannekatsauksen koskien Hyvinvointi- ja 

sivistystoiminnan palvelutuotantomallia.   
 
Esittelijän esitys Pudasjärven peruskoulun rehtori Susanne Nyman sekä Sarakylän 

toimipisteen koulunjohtaja Elina Jylhänlehto antoivat valiokunnalle 
tilannekatsauksen uudesta palvelutuotantomallista   

 
 Uuden Pudasjärven peruskoulun myötä on luotu yhteinäisiä käytänteitä 

toimipisteiden välille ja myös hankinnat pyritään tekemään keskitetysti ( 
esim. oppimateriaalit ( kaikilla toimipisteillä nyt käytössä digimateriaalitn) 
ja tietokoneet ), yhteistyötä toiimipisteiden välillä on tehostettu ja myös 
koulun johto pitää keskenään viikottaiset palaverit. Opetushenkilöstölle on 
myös järjestetty säännöllisesti kuukausittaiset kokoukset, fyysisesti 
kokous järjestetään keskustan alueen henkilökunnalle Hirsikampuksen 
toimipisteessä ja muille toimipisteille etäyhteydellä. 

 
 Kehitettäväksi nostettiin mm. toimipisteiden välinen opettajien yhteistyö, 

etäopetuksen hyödyntäminen, kerhotoiminnan  painotukset, 
koulukuljetukset- oppituntien sijoittelu, Me-henki sekä näkemys perus- ja 
lukio-opetuksen kokonaisuudesta Pudasjärven kaupungissa.  

 
 Toimipisteiden terveiset ovat positiiviset haastavan syksyn jälkeen, 

kaikista muutoksista ja poikkeuksista huolimatta opiskelu ja työskentely on 
sujunut hyvin.  

 
 Koska ateriapalvelut ovat olleet tapetilla jo pidemmän aikaa, ei pelkästään 

hinnan vuoksi, vaan myös laadun vuoksi, valiokunta käytti tilaisuuden 
hyväkseen ja kysyi miten ruokailut nykyisellään kampuksella sujuvat. 
Tilanne on entiseen nähden parantunut: opiskelijoita on kuultu paremmin, 
kuitenkin kehitettävää riittää edelleen. Haasteelliseksi on tullut 
hävikkiruoka ja etenkin sen määrien ilmoittaminen. Aiemmin hävikkiruoan 
määrä on päivittäin ilmoitettu suoraan rehtorille ja tieto on ollut kaikkien 
nähtävillä infotaululla. Tieto on kannustanut vähentämään hävikkiruoan 
määrää ja tiettyjen kriteerien täyttyessä on opiskelijoita palkittu herkuilla, 
esimerkiksi jäätelöllä tai pizzalla. Hävikkiruokatietoja on hyödynnetty myös 
opetuksessa. Hävikkiruoka on maksettua ruokaa ja hukkaan heitettyä 
työtä. Kokonaisuutta katsoen, on ensiarvoisen tärkeää, että hävikkimäärät 
ilmoitetaan jatkossa päivittäin suoraan rehtorille, sillä on myös 
kasvatuksellinen ulottuvuus. 

 
  
 

Ohjausesitys Hyvinvointivaliokunta keskusteli vilkkaasti uudesta 
palvelutuotantomallista ja totesi sen yksimielisesti olleen hyvä ratkaisu. 
Korostettiin johdon suurta vastuuta siitä, että uudistus on mennyt näin 
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isoina harppauksina eteenpäin lyhyessä ajassa, ottaen huomioon, että 
Pudasjärven peruskoulu on aloittanut toimintansa vasta puoli vuotta 
sitten. 

 
 
Jakelu 
Liitteet 

1 Hyvinvointivaliokunta 23012025 
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Tilannekatsaus Hyvinvointi-ja sivistystoimen taloustilanteeseen 
 
HYVINVOI 26.09.2024 § 48  
  
 
 
Valmistelija Opetus- ja sivistysjohtaja Juha Holappa 

 
Esittelijän esitys Opetus- ja sivistysjohtaja esitteli valiokunnalle hyvinvointi- ja sivistystoimen 

taloustilannetta niiltä osin kun tiedot ovat olleet valmiina. Talousarviossa ei 
pysytä, mutta ihan luottavaisin mielin ollaan oikeaan suuntaan menossa.  

 
 Valiokunta keskusteli taloustilanteesta ja totesi talouskatsauksen tietoon 

saaduksi. Asian käsittely jatkuu seuraavissa kokouksissa. 
 
  
 
HYVINVOI 17.10.2024 § 53  
  
 
 
Valmistelija Opetus- ja sivistysjohtaja Juha Holappa  

 
 Hyvinvointivaliokunta saa ajankohtaiskatsauksen hyvinvointi- ja 

sivistystoimen taloustilanteeseen.  
 
Esittelijän esitys Opetus- ja sivistysjohtaja esitteli valiokunnalle hyvinvointi- ja 

sivistystoimen tämän hetkistä taloustilannetta, talousarviossa pysymiseen 
vaadittaisiin lisätoimenpiteitä. Kevään osalta huomattavaa ylitystä on 
oppilaiden kyydistyskuluissa sekä oppilaiden ateriapalveluissa.    

 
 Henkilöstömäärän toteuma 9/2023 on 301 ja toteuma 9/2024 on 252. 

 Henkilötyövuosi eli täyttä työaikaa tekevän henkilön koko vuoden          
työskentely toteuma 9/2023 255 ja toteuma 9/2024 213. 

 
Kestävä kuntatalous- hankkeen kautta saatuihin muiden kuntien 
vertailulukuihin verraten Pudasjärven kustannuksista nousee korkealle 
muiden palveluiden ostot, vuokrakulut sekä ateriakulut.  
 
Hyvinvointivaliokunta keskusteli taloustilanteesta vilkkaasti. Tilanne on 
haastava ja kädet on osittain sidottu koska esim. lakisääteiset palvelut 
pitää kunnan tuottaa. Oppilaiden kuljetuskulut ovat edelleen korkeat, 
vaikka uudet sopimukset ovat tulleet. Ateriapalveluihin kannattaa 
suhtautua edelleen kriittisesti, oppilaskohtainen ateriakulu on korkea 
verrattuna muihin verrokkikuntiin. Keskusteltiin myös säästöjen 
kohdentamisesta kiinteistöihin sekä vuokriin.  
 

Ohjausesitys Hyvinvointivaliokunta toteaa katsauksen tiedoksi saatetuksi. Tässä 
vaiheessa valiokunta suhtautuu mahdollisiin henkilöstövähennyksiin 
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kriittisesti, mutta kiinnitti huomiota PPP Köökki Oy:n tuottamiin 
palveluihin ja ottaisi tarkastelun alle sisäiset vuokrat sekä kiinteistöt. 

 
 
 
 
 
 
 
HYVINVOI 21.11.2024 § 60  
  
 
 
Valmistelija Opetus- ja sivistysjohtaja Juha Holappa  

 
 Hyvinvointivaliokunta saa ajankohtaiskatsauksen hyvinvointi- ja 

sivistystoimen taloustilanteeseen. Teknisen toimen kiinteistöpäällikkö 
Perttu Granlund on mukana kertomassa mm. sivistystoimen sisäisistä 
vuokrista. 

 
Esittelijän esitys  Kiinteistöpäällikkö Perttu Granlund esitteli sisäisten vuokrien tasauserien 

määrittymistä kustannuspaikoittain. Tasauserissä kustannuspaikan kaikki 
kulut siirtyvät vuokralaiselle niin, että teknisen budjetissa kustannuspaikan 
kate on +/-0   

 
Ohjausesitys Valiokunta toteaa katsauksen tiedoksi saatetuksi ja ohjeistaa 

selvittämään mahdollisuutta kustannusten kirjaamiseen palveluluokittain 
ilman sisäistä laskutusta. 

 
 
 
HYVINVOI 12.12.2024 § 68  
  
 
 
Valmistelija Opetus- ja sivistysjohtaja Juha Holappa 

 
 
Esittelijän esitys Valiokunta saa katsauksen Hyvinvointi- ja sivistystoimen tämän hetkisestä  

taloustilanteesta. 
 
 Kokonaisylitysarvio vuodelle 2024 on yhteensä 630 000 e. 

Ateriapalveluiden kustannukset nousivat vahvasti esiin, esimerkiksi 
marraskuussa on laskutettu kaksinkertainen summa tavanomaiseen 
verrattuna. Valiokunta keskusteli vilkkaasti ateriapalveluiden 
kustannuksista ja laskutuksesta, ja totesi, että on mahdotonta arvioida 
kuluja tai pysyä talousarviossa, kun laskutus ei ole ajantasaista eikä 
perustu todelliseen asiakasmäärään. Jälkikäteen tulevat mahdolliset 
tasauslaskut ovat vaikeaselkoisia. Talouden seuranta on todella 
haastavaa. 
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 Valiokunta on tietoinen, että ateriapalveluista on teetätetty auditointi 

vastikään ja tulee perehtymään asiaan tarkemmin, jotta ateriapalveluihin 
löydettäisiin taloudellisesti kestävä ratkaisu. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
HYVINVOI 23.01.2025 § 4    
      
 
 
Valmistelija Opetus- ja sivistysjohtaja Juha Holappa 

 
 

Esittelijän esitys  Valiokunta saa katsauksen Hyvinvointi- ja sivistystoimen tämän hetkisestä         
taloustilanteesta. 

 Vuoden 2024 lopulliset luvut eivät ole vielä valmistuneet, mutta tarkasteltiin 
tämän hetkistä tilannetta. Yllätyksenä edelliseen katsaukseen on tullut 
kiinteistövero, yhteensä 100000e. Koulukyydityksissä on todennäköistä, 
että talousarvio tullaan vähän alittamaan. Sen sijaan ateriapalveluissa on 
ylitystä 200 000 euroa. Hyvinvointi- ja sivistystoimen toimintakatteen ylitys 
vuodelle 2024 asettuu tämän hetken tietojen valossa 1,065 miljoonaan 
euroon, josta merkittävä osuus, 711 000 e, tulee henkilöstökuluista. 
Kaikkiin lisäkuluihin on vaikea varautua, koska niistä ei ole etukäteen 
tietoa.  

 
 Valtakunnalliset päätökset, esimerkiksi oppimisen tuen uudistus voi tulla 

Pudasjärvellä maksamaan jopa 300 000 euroa, lisäksi tulossa on 
lisäopetustunteja, jotka tulevat todennäköisesti vaikuttamaan osaltaan 
myös koulukuljetuskustannuksiin. Valiokunta seuraa tilannetta edelleen, 
selvää on, että talouden tilanne on kestämätön ja ratkaisuja tulee löytää.  

 
 Valiokunta toteaa katsauksen saaduksi ja jää odottamaan lopullisten 

laskelmien valmistumista.  
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Liitteet 

2 Talouskatsaus valiokunta 23.1.2025 
 
Oheismateriaali 

Talouskatsaus 2024 Hvv 
Valiokunta talouskatsaus 17.10.24 
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Muut asiat 
 
  
HYVINVOI 23.01.2025 § 5    
      
 
 

 
 

 Kokouksessa ei ollut muita asioita. 
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Kokouksen päättäminen 
 
  
HYVINVOI 23.01.2025 § 6    
    
 
 

 
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 20:00. 

 
 

  


